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,\ C rlA I RMA hl HEFF ORD : The t ime I s now 10 ; 07 and

rather than delay, ir vlew of the fact that we have the

Former Attorney General her e, who was aslced to appear thls

mornlngr oy1d we have some testlnion;t from Lleutenant

and I hav e a pr ellnrlnary s tat ement her e to make '

I presume Mr. LaMarca wiLl be here soon,

Luchansky,

and

Mr " Rhodes and ivI",. Geeselr 1s here and under the rules of thls

Commlttee, bwo memi:ers w111 collstitute a quorum for the

t aklng of t es t i.rnony ln a pub llc hear ing '
I would }:ri.te to rna.k,e thls prellmlnary statement

wJ.th respee L. to the fallure of sergeant Hunt to respond to

the su.t,poena that was scrved upon hlm yesterday. I do not

und erstand $rhy lre vloul,.l aot appeil.r as subpoena^A bef ore thls

committee and then lf irts had an.y r equests to mal:e r egardlng

his failure to respond to questlons, would be another rnatter,

He was Servecj, &s has been lndleat-J, and 1n vlew

of the testlmon;r that tt.is Commlttee has recelvcd thus far,

we would llke tc expJ-o: c wlth S erg eant Hutrt sue n f ac t s as iri s

partlelpatlon ln the Klng of Prussla case, h1s orders from

hls superlors and his dlrectlves to those who were under hls

command at the tlme of the lncldent, what actlons he took r,^rhen

the tap was discover ed to appr ehend thos e indlvlduals who were

responslble"
\
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ll

I v/ould llke to expl.ore frrrther the details wlth

respect to the j.nriividuals vrho were allegedly present atrcl

escaped, the preitko*Kardash Bi-ilcl* escape, why camera$ vrere

used wlthout film, ho being ln clrarge of the llt-man detall.

Also, did he orde:: I,urchansky arrested and lf so,

why he dld not execute tl:e warran,t and arr est hlm. }{hy was

the s earch hrarrant lssued f or the Pratko-Kardash Buiek and,

lf so., why was it not executed.'

lrie I,vould exp ec t and we w1 11 ask that the

Comrnltiee wltl vobe or"r the contempt of the falLure to respond

to the subpoena"

l know that the Governor has lssued staternents

last nlght that have;ppeared ln the pubIlc l:o's regarding

a wltnesst false stateiiient, However, hB does stste that the

statement may have been mad e and that ls the only t es tlmony

that thls Committee heard.

If the Governor has sucft lnformatlon', 1t would be

helpful to this Cornmltt ee to rec elve lt f rom rrt nl and to

recelve from hlm the truth as he knows 1t.

The Commlttee ls pleased to note that we are

recelvlng doeuments and

welghing, and r,^;J.11 treat

lnformatlon whlch 14ie are looking 1nto,

wi-th c onf 1d entiallt;', vrhlch ar e

We knovr that we d c not know thepertlnent to the 1nquLrY"
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ansr"ter,s c We ti cn r t pr et end to k.riornl tire answers . l,rie harre rlo

large lnvestlgai;ory I'orce to obtaj.n ansvlers, but we wlsh to

lndlcate thal; vie have a separate poeb offlce box, 3900, 1r

Harr1-sbur:g and our slJaf f , James Malley, our Chi ef Investlgator

a man whos e 1lf et,lrne has been 1n the f ield of 1aw enf orc ement

and lnvestlgatiorrs, can be reachecl krere at the capltol

telephone, E)"tenslon 7lTO,

We are pleased to welcome here ln ttre eommJ-ttee

room today Former Attorney General J" Shane Cramer, and we

ask I{r, Cramer lf he }:at any obj ection in vlel''I nf the facf

that we did indlcate that he vrould appear bef or e the Corrunittee

at 1O:00 orclock, lf he has any objectlon 1f we rinlsh the

questlons l,,1e har",e re*:+ "'i-I18. f t Inay be anothpr" ?O rnJ.nutes or

s o wl tkr Li eut enant Luc h:nskY .

nm. CRAMffi: No, I have ncl obieetlon, Mr. Hepfcrd.

CHAIRMAN IIX|FORD: Thank you very ::'-:lt,

Mr. Cramer.

1,{e al:e gOr no tO prOC eed ln i;he abu r:r ru e Of the

other members of the Commitee and at thls time vle welcome

Mr. lnlorth, Couns el to Lieutenant Luchansky, and Lie'utenant

Luehan,sky 1s ln the wi.tness ehalr. Iie was sworn yesterday

and I^Je are reslrming that lnterrogatj-on at thls time,

I ltlIl. ask Mr . Rlc e t o Pr oc eed .
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s1f,rgni{ J. LUCHA}.I$KY, h?:.vln$ treen sworn,

testlflerd as 1lollows :

BY MR" RICE:

a The vllt', i.i$S, of course, renialns under oath. You

und erstand t'heri; ?

Yes.

Lt eut enant Lucl:anskY , to refresh our Yecollection

a little blt art to witat vJe may have l-ost overnight, when you

went to the vie i"'ity of. the ash pile at Downlngto*rn on the

ABth, Tuesciay the 28f;Y,, 1n the car lvlth Colonel Urella and

McCann, anci viere at the ash pi.l.e, vou crlcinrt havc the keys to

the Pratko-Kardasli Br"iJ-clr' at tha't time' ol'd you?

No s1I: 
"

lrlher e d id Y ou g et the keY s ?

Fr om I,i. eut enant NIcCa'nn '

Do you know wher e Li eut enant I'{ccann got the keys ?

No slr.

t{as Kardash there?

ANottomyl.now}edserslr.ASISay,whenIcame

back from relieving myself, there were some men around and I

wa.rked ov er to Lleui enant Mccann and we got lntc the Prytnouth '

aAndivlcCanrldldnotte}}yo'Lrv.lhere}^rpobtalnedthe

A
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keys ano you dlcln!t krlovl?

A IIe dld trot te11 ITte' and I C1dnt b ask.

aT}ratisi,lhattheSrusedtosayinKentuck.y'}{e

d.J"dntt teI} me anrl I dldnrt ask irltn. All rlghb.

Movlng from that to tlie staternent that you sald

you prepared on tl:e dlning room table at Colonel Urellats

home, you sat there with i(arriasir and preparetl a st;aternent.

Was the statement lt vlas ln your handwrlting, was it not ?

A I be11eve not belleve, I knor,l I printed the

flrst page and Karda$h prlnted the second page-

a All rlght. I show you a three*page document ancl

ask you lf you reeognLze 1t" The stenographer mlght mark it

L-A for Luchansky A.

Three-page statement prodrrced and marked
for ldentlficatlon as Exhibit No. L-A"

WITNBSS LUCHANSICT : Mr , Ric e, c ould I make a :-

or say something that urr:uld e larify the sltuatj-on?

Im. RIC E: Walt untll she 1s f inlsheci markl"ng that .

WITNESS LUCHANSICY : Mr . Rlc e, may I

MR . RIC E: r3Y a 11 means .

WITNESS LUC HANSI{Y : One thing that wasn t t b r ought

out , when theSr saw nevls lt ems , the Gov ernor thau ev ening, on
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Deceintrer 5, i l:ad fihe lmpres,sl.on that apparently during sonne

of the meetlngs thah h* dld have r',rlth the Crlme Commisslon

that he ?ras convlncecj that I was there. I !{as ldentifled as

tire man ln the 1of t . Someone ori tl:at d el,all appar ent Iy

pursued thls investigation and ceme up with a wltness who

ldentlfled me as the man up ln the loft and the Governor on

that lnf ormation thought tlia'b I wes tite r,ia.rl tl:ere.

RY MR. RICE:

a Hovi do )ror-l knor,'1, lior+ do you knoi*I what the Governor

A

a

A

a

A

CoLonel ITrel-Ia tolcl nie "

1' ltrho d ici ?

Col-onel* TJ::el.la told me that evenJ"ng., Mrn Rlce.

What you a.r e suggeutl now ls iha'r,'uhe Governol:

thought you were the man ln the erawl space?

That ls correct.

Brrt you dldnrt te}l him that?

I didnrt tell the Governor tirat.

And he dic-rt telI you that he thor.'oht that, some-

That ls rlght "

And you f eei- llke you want us bo kriuw that ?

a

A

a

one else said that?

A

a

\
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A tle}1, ltr other v-rr-lrd s , lvhat I am gett lng at ls

that maybe the Govern.or mlght ha.ve hari informatlon that he

f e1t I wa,$ the man rrp ln the tof t arro he was c onvlnc ed of

thls. I know I r{asnrt the man up 1n the lof t and thls Ls

wirer e I ojuestloned Colonel Urel1a and sai.d, hey, dld you te}l

hl"rn I i^;asnr t there 
"

And Coionel llrella said he d1d and he

sald , Rocc o r he sa.rcl , Luchansky was lci entl f 1ed as b eing up ln

that loft.

A

The Goveror' sald, Roccc

This:Ls a conversat:i-on hetween Colurrel Ure1la anri

PP"

A .f n yolrr Pr es enc e: ?

A No sir,

a But repeateo to you by Rocco lmlrred ) o"teIy after the

conversatlon was suptroseci to have taken plaee?

A Thal: everllng, or rlght af'ber, you Krlow, I belleve

it was that evenlng.

a Same evetrJ-rrg ?

A That ls correct., slr 
"

a what else dld he say? Klnd of had you in the

mldC1e, dldt'ttt he?

Yes, hs r.l"i r1 - and i tolrj hiin that ' hev, yoii knol'l I

You know L had been ln i{arrl.sburg al.l rlaY.

a

A

Gov ernor Sha

wasnlt.

*---.....a
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A Yen" So thls 1s f';,.1.se" So what explainatlon lt;as

glven to yolt as to vrhy a, man shorrl.d proc eecl on a f als e sltu-

ation? What iusblfi*a.Lion?

J1 we1}, ther e was an atber:nat iv e th,at , &t tfiat

tlme, crlrnl-rral- Proceedlngs \^Iere ahcut to be instl.tuted against

the tl,Y ,l' us 
"

Yes,

And wlth that tkils other alternal;lve of

smissal and the no proceedlngs ln Montgcmery

County that thls woriJ- u i.r e t he !,la)r that lt wouLi be har:.cl}ed.

A That was t o b e an arrallgernent ?

A APPar ent l-Y lt was ., V e$ $ ir "

A Solne pegi;l.. l'uou1d call lt a f 1;l t 'tt:':l drr t t they'?

It was an. at'rerlgetnelrt, & fix.

aAllright.WeJustt+anttomakesure"
Now, you a r e lOOklr:g at a. d ocllile ir L . Do you

recognlze it?

A Yes, I do.

A What ls 1t ?

A Thls ls a stat ement that I c opled f r'ont a copy

thls Is a statement that I coirlecl frcnr Corporal Ka.rdashrs

s tat ement .

a

a

A

taklne; the d i

A

A11 rlghl;. Nour, :ls that ln Your hand prlnt ing; ?
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l.l

Yes, It J.s.
7

And lt consl-sts of three Pages ?

Yes, 1t ls, Nir " Rlc e.

aAncilslLalllnyourhandprlntlng?

A No $1r.

a A Il r J"ght . Noi{ , r ea.d tire s tat ement anci as you

read it, reaci each senience and cieserlbe;o the Comrnlttee

whether thrat sentence Js true or false, where the lnforn:atlon

came from and if lt ls 1n yCIur hand prlntlng or lf it 1s ln

the prlntlng of a.nother- as you knovr i^t 
"

Inclcientally, is that; a Xeroxed-type copy of the

o::19 lnal statement that v{e are refe::::l.ng to that was prepared

in Colonel Ureliaf s ,.",,,.* on the flilbh?

A

a

A

T
I

I

I

I

I

I

I

A'l.;- i

I

Ia il-it? 
I

A Yes
I

A All rlghr. i'iow, f w111 f oliuv{ you , cY we w111 |

t

follow you, r,vith perh*ps a typeurrltten copy of'that but you 
I

I

go ahead and read the statement and teII us vrhat parts are 1n 
I

your hand printlng and wha.t parts are not, wlrich parts are 
I

true and whlch are false, rorhlch ones Kardash made up and wfrfcn I

I

ones you added" EXplatn the stater,tent" 
I

I

A "On Sund&Vr lrtrovember it9, :. 97?,., Guyette rented a t

I
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r oom, 182, und er a f a}s e name ' 
rr

I had no knot^rledge of thls '

a But that ls 1n Your hand Prlntlng?

A Yes slr, IrIr ' Rlc e '

a,

A

pr epar ed .

a

copied, is

A

a

A

You got tire lcnowledge f r orn wher e ? 
:

From the statement that corporal Kardash had

}Iehada}reaciypreparedone,fromvlhichyou

tlrat the i- d ea ?

Yes., he did"

All rlght.

" He ca.ll.ed Kardash and said, I got e room when we

I

can catch them hetter'' "

a wherc vJe can watch thern bebter, lsnrt 1t?

A It says catch'

aCateh,-WherewecancatcJrthembell*r?

ARl'g}:t.Andthavelloknoinlledgeof-l-.his.

A That ls lrr.Your Prlntlng though?

A That is correct '

a Same thlng '

MR. WORTH: Does your typed form say watch ol:

catch? This clearl^Y s*Ys catch.,

MR" Rtc E: Thanl< yCIu f or the c or r ec t, j-on, c ouns elor

".----l
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.L

i\tR. I^JORTII: l-t is t1. typographi'ca} error o I am

looklng at th'j"s as lde So'

i{R.R].CE:Andthevlltnesslstestlfylngunder

oath. VIe rt1li certalnlY aceept his tr'anscrlptlon of h1s own

prlntlng "

MR. I,JORTI{:Iwantedtoma'kesul:eofthetrans-

crlptlon, that there is no error in there'

I,IR . RIC E: 'Ihank You"*

WITNESS LUCHANSIC': " 0n November' 20- 2t-,,2 ' Kardash

and Tuyeite wefe 1n p,ooi'182 watCiring the crine commissl'on

per s onn e} when theS' went to wori< ancl carne bacl<' "

Thls I have nCI knowledge of'

A All r:lght' 
.

A ,,Kar,dash and Guyette decitied on a rarhi.fil that'lt

woult]bebetterifwehadthephonesr,llred.''
This I knu', nobhing of '

al.,etusstopthereforamlnt:te.Kar.dashand

Guyette decided on a vrhlrn that it vrould be bc,L L.," lf we had

the phones wJ.r ed . Thal; is tar.king slqr-lt a wir etap, lsnt t lt ?

A Yes, 1t 1s ' sir '

A That is a crltlcal Part "

It Pertains to ? wiretap but from mY knowlecige,

is, I a.m not caPable
A

I hav e no knowledge of wlr etapplrlg "
That
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!:

or I wouldntt ltnoit hot'u to go abottt

up a Phone ancl an$i{er:tng a Phone;"

my experlerlc e is Plcklng

a ijr.it tthen ,You c opierJ bha'b rj oiln, You nreant the

reacier to unrierstand that lt v{as a loliretap' dldntt you'?

A Yes s1r'

A Al-l- rlght", So ahead"

A ,,Kardash had the wlre f rom a phone truck' "

Thls l: have no knowledge of '

"A few years ago anc al'so a head set'"

This I ha v v no knovlledge of '
,,KarrJash and Guyette trled to make the hookup on

Thursda.y when the cr1.me commirsj-on men r^rere off' cluty."

Thls I lro, - ilo knov'liedge of '

,,Th.e w1r e was pushed thr ough the f 1r e v'1a11 toward

Room LT5 ""

I have no Krlollledge of thls '
,, No mes s:rg eo wer e obtalned b cc aus c llecms 213 and

214 wer e unoc cupi- ed at thi s t ime " "

This I have no knowledge of '
,,on sunday 26 , Lg72, Gtlyett e r ent ed Roc'm 1-75

und er a f als e Y12me. 
t'

Thris I hav e no llncr^ll'edge of '
,,CJn Monciay, thror.rgh pr1.or ar:angenrenbs, Luchansky

; .."
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and 0uYett e t''lent

ThIs

,,AT

a ldait

that thls ls nof t::ue ?

ln to Roorn tT5 at around LZ noon ' "

j.s nc,-L t-rue "

appr oxirnat e ly 2:30

aminute.Isthi-sanaslcle?Areyousaylng

A That ls correct, sl-r'

Ey?

yo

A Bec aLr"$ e J-t says Luchansky vlent lnto Roorn l'75' and

u are Luchan$ky and you dldnrt go in there?

A T}:at is ccrrect'

A Now, is ti^.,L 1n Your hand Pr 1nt lng ?

A Yes,. it ls, sir '

a l,,rhy d id you put that ci otun i f you knew j't wasn I t

true? Did UreLia in:'t:'-lct you to do that?

A

a

I was told tc rnal<e a statement'

A Col-onel Ur'*Lia '

A And bo eonfe;s ?

A I would s3';' Yes'

a ilrlme you didnrt comrnlt?

A Yes]-
J-'-tf

A A11 rlght r 8o ahead '

A,,Atapproxinnatel;r2':3oP.ffi"ohMonday',Guyette

fln1_shed the hookup anci trled the heaci set, but 1t didnrt

f-
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1b

wor)( aga:l [I " 'r

That i hatre R0 knowl*Cge cf '
It Luchansky s buclc hls head up throughr the ae e e$ $

panel and savl the malnten&nc e m0'I1 and jumperi down ' "

That is not true'

a That vlord 1s JumPed dovrn then?

A JurnPed d own 
"

a We have slumPed' buf lt ls Jumped'i

A Th1si.s, Ibelleve'a i' ItlsmY--

a Tlrat 1 s $ w ti r hand Pr int lng ?

A Yes . It 1s not v er'Y good "

,,Luchanslcy and Guyette left around 5:OO p'lTl' "

Ti:at ls n:t true.

a The reason 1t isntt true is that \rnll were over ln

Harrlsburg at the tlme?

A That is cwrrlect' UIr' Rlce'

A A11 rlght '

A ,,On Monda;' nlght, Guyette calleu n;i t'dash and told

h'm that we would meet 1n the plaza parklng Lot at J : 00 & ' Iil'

neartt I donrt know'

IqR. ]/loRTH: The.t ls your printing too '

ltrTNEss LucliAbIsicr: That 1s my prlntlng but yet r

:'
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]3Y IVIR . R IC E:

a Gar'rtri"ot s ?

A It cauld b8' I'tr' Rlce"

aWhatlsyourl,lestesr.inra't,eof'u.lkiatitsays?

AGaucl:LotS.ltloolcsllkeG-O'-u-c-i-o-t-s'Iguess'

a Gaudior s t^rorrlci be adi ac ent to the George washlng-

ton Motor Inn, wculd lt not?

A I d on ' t know that ' s' 1-r'' "

aDoulnatthebottornoft}.reh111?

A I stlII tlo;it t kncur that '

alamnotevenfromPennsy].vaniaandlkrrr:wthat.

A 1de11, I donrt'

a A11 ::15h'; . Anyvlay r Vthen yolr" trs ed tne r"rorc " l*'e" '

to whom are yotl ref er'-ri-i:g? when yoll say Guyel., ue called Kar-

dashandtolclhimthatwewouldmeethim.J

A Gri-vette ualied '

aYoua1etal}:lngaboutyours+lfthei:'areyou?

Aljustccpledthisstatementandl:;culdbe

talking about myserf apparently.n yes '

We}}, all right.
ttl,le met on Tuesday at T a'm' and then KarcJa'sh"

Thlsisa}].ofmyhandwrltlngonthlsflrstpage"

a

A

A Thatts the end of the firs'b Page?
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A Rj.ght, NOw, this vlould be Kardash' s handr.\Jrltlng,

EY CHAIRMAI'I IiEPFORD :

awi:a1;ls'[helastwordonpageonethatlsinyour

handr,vritlng ? i

K.ard ash.

The last word ls Karciash?

Rlght "

BY MR. RICE:

altrhatlstilefirstwordonpagetwoanrJwhosehancl-

wrlti-ng on Page two?

A Corporal Kardash '

A

a

A

RY CHAIRMAN H}IPFOFD:

a And what is the flrst word?

A " Af t er trylng the l1ne with the hea'J s et '

stI}I dead."

a There ls somethlrlg that doesntt tle J'I1" Read the

last sentenc e.

AIwi}}tell.youwhat,Wevlil}gobaektotire

hegtnnlng of the sentence'

A Yes,

lt was

A u1ge met orr Tuesday at 7 &.tn, a.nd tr""n Kardftshrl
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now,

head

I am on the next page. "After trylng the l1ne wlth the

set, 1t was stj"Il dead."

I dont t know anYthlng about this '

A Whos e handwrltlng 1s that i-n?

A Thls ls CorPoral Kardash"

a All rlght, r ead ort o

A "We flgured to get out'

t9

get out. "

we wer e about

Eet out. t'

l:now wher e theY

MR. RICE: rt looks.llke somethlng 1s sklpped

there. It doesnt t hang together, does 1t, counselor?

I{R. $QRTH: Much of 1t doesntt make sense' slr '

0HAIRMAN HBPFORD: All rlghtr You read on from

your statement there"

WITNFSS J,TTCHANSICT: "hle f J-E3u-red to

Thls I ha.ve no knowledge of .

"Thls was around tZ noon. Just as

to leave, two cal1s c3I33 to the room saying to

Thls I have no knowledge of'

"Kardash Look the ca1ls and dldnrt

came from" t'

This I hav e no knovrledge of .

BY MR" RICE:

A Is thls a i I in Kardash' s haud pt'i' L .,-ng that you

are readlng now?

:

'': .,'

(
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i,

A

a

A

a

A

Yes , Mr . R1.c e.

Yorr saw h1m do the prlnting ln your presence?

Yes.

Go aheaC.

"After leavlng the room, Guyette returned and got

Luchansky

spott ed . "

for the

hls glasses. r'

Thls I have no ]<nowledge of .

ttNo one knew who had the car ke;r$ . "

Thls I have no knowledge of"

"So we walked over to Guyetters car 1n the Plaza

Parklng Lot. "

Thls I hav e no knov+Iedg e of .

tthre flgur;.1 ;omething l/Jas wrong ber ''lrs e the

manager seemed to be f oilowing us. rr

Thls I have no knowledge of.

" We d ec to eu l;o r eturn f or ttre Bulcil ofld

trled to get the car wttirout belng notic ed, but v'r3s

Thls I havc knowledge of, that 1s gol"ng

car.

A Yes, and You told us about that?

A Yes sir.

a so that v{as true that Luchansky trled to get the

t' li

car wlthout being notleed?



( A I got t}re car. I didn't 8o there wlth the thought

ofnotbelngspotted.Iwenttheretogetthecaro

a AII ri-ght "

A ,,At no tlme durlng the days bhat we were at the
I

se the 1lne dldnrt
mot e},

worlc. t'

no messages were overheard becau

f

That I had no knowledge of'

,,NO one ordered uS to tap any Wlrest;'perlod, I

gues s .

,,Absolutely, the Commlssloner had no knowledge of

th1s.tt

I dont t }<now of anyone ord erlng anyone to tap

any wlres.

a Nor do you know whether the Commlssj-oner had any

knowledge?

No slr "

No slr.

Go ahead.

,,He knew we wer e worklng in thls area because he

had asslgned us to conduct lnvestlgations on the actlvltles

of rrmmy Mastrangelo , a gambler 1n chester county to check

on the activltles of captaln MacFadden on abuse of slck leave

A

a

A

a

A

Y

I
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I
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and arso a report that crlme commisslon men wer e gettlng drunlr

1n the sprlngfleld rnn 1n Delaware county and the Hotel H11ton

ln King of Pru,s s la ' 
I'

Thislheardconversatlonsofatdepartmental

headquarters and on captaln MacFadden ' I am famlllar wlth

that investigatlon, Mr' Rlce'

aWell,didyouaddthismateria}thenln?

A No s1r.

aDldyouaddthlstothestatement?Whatwasthe

source of the statement that we were there becaure we were

lnvestlgatj-ng actlvltles of rimmy Mastrangelo? were you the

source of that informabton?

AWaslthepuUl0eofthatlnformatjnn?

a

A

a

A

a

A

yes slr.

Yes.

No sir.

No slr.

For the Purposes of the statenteni;?

Was that Iiardashrs ldea to put thar' l-n?

Apparently that is what Kardash put that 1ri'

A Are You sure about that?

lnvesblgatlon, dldnt t vou?

A Dld I know?

You knew about thls

I

t

I

I

i.
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A Beforehand.

A I knew that these men were down there on organlzed

crlme and the eonduct of the crlme commissl0n. r dldnrt know

where the crlme commisslon harl been staylng at, other than the

group the inspectorts group was staylng at the Marlotte'

aYes,butyoualsoknewaboutehecklngonthe

activitles of captaln i{acFadden, dldn I t ycu?

A Yes slr.

a 1n;ell then, wasnt t lt your swgestlon that thls go

lnto the stat ement ln tr,uth. Thls wasnr t Ka::dashf s ld ea?

A It wasnt t my suggestlon. Apparently the thlng 1s

thls, that what Kardash would do on this investi"gatlon that I

had, lf he received ai.; lnformatlon in regard t"o the abuse of

slek leave bY Captain i'iacFadd en

A I understand, thls 1s lmplementatlon of lnvestl-

gation but the questro* ls as to whose suggestl::: or idea lt

was to put it in this hand prlnted statcment. r wasnrt your

idea?

A I would say Corporal Kardash completed the state-

ment, rlght, and I eopled 1t. He }cnew of thls asslgnment 1n

regard to contactlng departmental headquarters on anythlng

relatlng to the abuse of slck }eave'

aLetmeputlttoyouanotherWay.Sttppose
-;i
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Corporal Kardash was slttlng ln that chalr there and the

questlon c ame up ab,cut whos e ld ea 1t vlas to put thls in about

Captaln MacFadden and Mastrangelo" What do you thlnk he would

answer ?

A He would answer that that was one of the r easons

why he was d own ther e and lt would b e }<nowled oa ;-c>v

a But Ehat wasnrt the questiorr. The questlon is

whose ldea lt was to put 1t 1n thls statement and he would say

1t was yours, wouldnrt he?

A If he dld 1n other words, I mlght have told

him, I dontt remember " I mlght have told hlm. I donrt

remember but thls J-s one of the things he was to work on or

check on down there.

A But it mlght have been your ldea to put 1t in here

and he mlght say lt was your ldea and lf he mlght say thab, he

mlght be teIllng the truth? Is that rlght?

A I dontt thlnk so. He was famlllar with thls one

assignment.

A Well, if he sald that you 1t was your idea to

put 1t irr, would he be lY1ng?

A I wouldntt say he would be lylng. Bither he

dldnrt remember or I er not remembering correct"lJf.

A All rlght. I thlnk I understand"
>,,t
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BY CHATRIilIAN FiBPFORD:

awhosehanciwrltlnglsthl-sln?whoprlntedthe

physlcal words on the orlg1nal, of whlch that ls a copy?

A CorPora'I Kardash '

a It ls not Your Prlntlng?

A Thls 1s not mY Printlng'

a Page tlvo of the statement ln front of you 1s not

1n your handwrltlng or prlntlng,at all, ls that rlght'

Li eut enanb ?

A No s1r, Mr " HePford '

A You dld not Prlnt thls ?

A That ls correct '

a Page one \rou d ld Print ?

A I{Y statement., V€s, Mr' HePford'

a And you are telIIng me that you prlnted page one

from what Kardash hac:lready wrltten out or nr:inted out?

A That ls correct, slr '

Did you pr,ipt page one ln cclonel 'J: e1lar s home ?

I dld .

Ot: the nlght of Dec ember 5?

r dld.

Is that a photocopy of what you copled

I

I

I

i

I

a

A

a

A

a

Ka::d ash t s stat ement ?

fr om



A

a

A

a

It 1s.

And that ls 1n Your Prlnting?

That ls correct.

And you did that prlnting ln Colonel Urell-a t s

home ? 
I

A That ls rlght.

a And yesterday you told us thaa; you traveled to

the Governor ts home at 1:30 in tkre mornlng?

A That 1s correct.

A And that statement ln your hand printlng was taken

ln and shown to the Governor , &eeordlng to Cclone1 Urella?

A That ls correct.

A There is a r,hlrd sheet 1n front of ;lu, Lleutenant

Whos e prlnti.ng 1s that I Your prlntlng ?

A Mlne, Mr. HePford '
a That ls Yours ?

A Yes slr .

a on page twu, the lnformatlon that ;:u just gave,

you did not print Lt, you never prlnted that language or wrote

lt?

A No s1r.

On page thr"ee then, did you flnlsh all of page two

In readlng 1t?

a

A

F.
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i.*:--

two ?

BY MR. RICE:

a

A

a Yes " Have you glven us all the content of page

A Yes s1r"

What 1s the last sentence on page two?
r

"That Crlme Commlsslon men were gettlng drunk Ln

the Sprlngfleld Inn ln Delaware County and the Hotel Eilton

ln Klng of Prussia" "

BY CHAIRMAN HEPFORD:

a Perlod. That 1s Page two?

A That ts correet.

a None of Ei,o L was prlnt ed by you or ;;;ltten by

you ?

A No slr.

a Dld you work with Ka.rdash ln maklng up that

statement 1n Colonel Urellars home that nlght?

A No s1r. I yias there and Corporal Kardash made

the statement.

a olcay. Nowr or1 page three, read page three? Is

that 1n your handwritlng or hand prlntlng?

A I w111 teI] you what happened . It ls in my

printlng and lt ls part cf the first page.
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because 1t doesnrt make sensesomethlng ls mlsslng t Sentlemen,

It says Hotel llilton ltr Klng of

I\flR. WORTH; That must be maybe that 1s where

i'

Prussla and It says, over to

the hot el . That would n I t make s en-s e 
"

BY CHAIRMAN HEPFORD:

a !Ie11., PaBe thr ee, that ts ln f r ont of you ?

A Yesc

A Of the statement that has been marked. Is that

ln your handwritlne?

A Yes slr.

A It 1s Prlnted or wrltten?

A It ls Prlnted.

a Now, w111 you read the words that you prlnted on

that sheet of Paper ?

IUR. RIQE: what you hav e ls r evers ed , two and

thr ee.

Im,. woRTH: WelI, 1t doesnr t look llke three 1s

three. As a matter of fact, it doesnrt look a$ though lt flts

1r, as a matter of fact. I thought maybe 1t fitted wlth one.

MR. RICE: Read the one that ls marked three.

Let t s see what lt says.

lm. WORTH: It looks llke lt starts, over to the

hotel.
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j:tl: ai.
t' CI-IAI RMAN HEPF ORD: Gent lemen, just a mlnut e. The

Chalrman w111 preslde at thls hearlng. The wltness has been

aslced - - page thr ee.

WTTNESS LUCHANSI(Y: Rlght o

BY CI{AIRMAN HBPtr'ORD:

A Is that your handwrltlng?

A Yes, Mr " Hepford.

a Dld you prlnt that pager the nords on that page

that that 1s an orlglnai photocopy of 1n the home of Colonel

Ur eIIa on the nlght of l)ec emb er 5 , 3]72, lD A rdmor e, Pennsyl-

vanla ?

A It ls.

A What language dld you prlnt, on the orlginal of

whlch that ls a copy? Pead that exhlblt lnto th: record.

A t'0ver to the motel. Kardash parked the Bulck on

the far slde of the motel and we wer:t lnto Room L'f 5."

Thls I have no }<nowledge of .

"We flgureu somethlng was wrorlg becaus e the match

cover was mlsslng from the door of Room 175 that Guyette put

ln on Monday nlght when they left. "

Thls I have no knowledge of.

A Is that all Ehe prlntlng on that page?

!

1.. ,,'
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Yes s1r.

And ls that 1n Your ha,ndwrltlng ?

Yes slr.

ou recall glvlns that orlglnal physlcal pageDoy

to Colonel Urella?

A I thought lt was two pages and apparen tIy there

1s thr ee pages arrd lt 1s a e ontlnuatlon of one of thes e pages

here, elther one or three, I Suess'

a 1a1eII, lt would appear to lne., Lleutenant, that

what we have shown to you ls a three-page photocopy of what

appears to be worksheets, so to speak, of gettlng together

sorne klnrl of a statement in the home of Colonel Ure1la.

Do you kitu,, irow that partial page l':lth the loose

statement hanglng ln mlct a1r got lnto lt?

A I w111 teIl you how 1t got there, Mr. Hepford.

I wa.s copylng the flrst page and &yyofently of

Kardash t s flrst page., right. And ln prlrrtlng I probably

extended myself to a sccond Page.

A And 1t wasnt t need ed ?

A fn other words, thls here page wasnrt needed.

A Need ed ?

WeIl, the nolnt I am trylng to get at 1s, you

are ln the home of the hlghest pollce officer 1n thls

A

a

A

a

{.;

I

I
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Cornmonlvealth, right ?

A Rlght.

a And you are gettlng together a statement that is

going to be taken to the hlghest elected executlve offlclal

ln thls commonwealth. rt 1s gettlng near mldnight.

A Rlght.

A you have been calIed on the telephone, there has

been calls comlng through, and y ou have heard you testlfled

yesterday voluntarlly to thls commlttee, wlthout subpoena,

that calls came ln from AttOrney General Shane cramer.

A That 1s correct, sir'

a At Rocco Urellars home?

A That is cor'r'ect.

A That the Governor called hlm?

A That ls correct.

A And the Commlssioner of State Polrue sald to you

to get thls stat ement together and we got to get, to Har rls -

burg , rlght ?

A Rlght

a Nqw, lt appears to me that what 1s now 1n front

of you ls worksheets of some klnd of a confesslon- That

certainly doesnrt bear the work I trust

A Of a eonfesslon.v.t

t
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A CIf th.e hlghest law enfoi:cement offLcer extraetlng

from two of hts Jun:Lor men a. confessj-on, And you ar e t eIllng

me that thls ls wlrat was gtven to tlr,e Colonel thls ki-nd of

material. Thls klnd of rnaterlal yoll are under oath saylng

was glven to Colonel Urel]a and at 1:3O ln the mornlng,

Dee ember 6 , he took lt to the home of the Governor?

It 1s

'/^L 3a

A

a And he took sheets of paper l1ke that?

A It 1s. I took sheets of er l1ke thatr Ves.

A And you sald yesterday that t^rhen the Commlssioner

came out, he sald the Governor sald thls thlng 1s fuI1 of

holes. fs that a direct quote?

A That was th: Commissionerts statspant when he

c arne out ,

CHAIRI'IAN HEPFORD: All rlght. Do you have any-

thlng further on thaL ?

May we s ee the thr ee s heet s cf paFe): pl eas e ?

(UanCeA to Chairman HePford )

BY CHAIRMAN HEPFORD:

a Lleutenant Luc}:ansky, for the purpose of ldentl-

flcatlon on thls , vle wlll- plac e a one on page one, whtch 1s

marked D.,hlblt No. L-A. 0n the next page I am golng to plaee

r

/ \'.'
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a two, whlch you have lndleated ls your prlntlng t rleht?

A That ls eorrect.

, e And then the page on whlch we place a three ls

the pr:lntlng of lhrdash?

A It is.

aDidyouseehlmprlnttheorlglnalof rwhlch thls

ls a PhotoeoPY?

A I saw hirn Pr: int lng the orlglnal '

q And he prlnted that ln Colonel Urellars home ln

Ardmor e ?

A Yes.

a As I gather then, the photocoples that you have

been shown here-. whicir lr&ve now been marked Er'51blt No. L-Al,

2 and 3, 1s a comblnatlon of the printing 1n thc hand prlntlng

of Kardash on page three and you on page one and two?

A That 1s correet.

BY REPRES EI{TATIVE LAMARC A :

a In other words, you were both worklng on a

confesslon? The ldea was to get them produced and after he

had made lt up and lt was satlsfactory, 1t was necessary to

have a copy for you and a copy for h1m. Is that correct?

A Anci he made lt uPr Mr. LaMarcar and I Copled it.

f'-

t,

I

I
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a we}I, apparently they were helplng to copy lt

because you have only used a portlon of page two. rf we were

to follow page one and three, whlch appears to be a two-page

confesslon, lt wouldnrt foIlow 1n sequence because ycu say

,1we 1eft the plaza parklng Lot at f : O0 a 'm. near Gaudlors.

],nre met on Tuesday at T a.m. and then Kardasht'. And thls

would read t,After trylng the llnet' but thls 1s the one that

fOllows"and then Kardash over to the motel." You even

ellmlnated the word "went" 1n printlrlgr so thls was a rather

hastlly prepared Job by two people, not Just You, rlght?

A BY two PeoPle, Yes c

BY CHAIRMAN HEPFORD:

a Dld the colonel have you sign any of these papers

at the home before you got ln the car and proo.=ded to the

Governor t s home?

A I never Slgned any statement, Mf. Hepford.

aDidKardashslgnanyofthepapershehadprlnted?

A Not to mY knowledge.

CHAIRMAN IISPFORD: Let the r ec ord show that

Representative Rhodes arylved and that Mr. LaMarca arrlved

after the openlng statement and has been ln attendance durlng

the entlre testlmony t-ri the witness '

t,
L.,
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BY YIR. RTC E:

e, ttrhlIe Mr " LaMarca 1s examlnlng the statementr You

two offlcers were ln the home of Colonel Urella and you were

under pressure in terms of speed, gettlng late. You were told
I

to do thls ln a hurrY, were You not? 
i

I

A I knew that it had to be hurrled due to the ealls

that wer e mad e, l{r . Rlc e.

A All rlght. Not'u, was lt not true that Kardash

prepared the baslc doeument and handed part to you to copy?

A Yes slr.

a And you started copylng, but before you flnlshed

the whole copy j ob r you got to this portion and Colonel Urel-Ia

came out and said, 1e';': gor and because you hotlnrt had tirne

to copy the other part that Kardash had glven you, You Just

consolldated the two and Ieft. Isntt that rlght?

A Ib c ould 'u c i;hat . I would take that as I was

copylng the flrs i; page of Corporal Kardasht s statement r &fld

r sald before, 1n my p:1ntlng r took a Ilttle more roorn and

I needed a second sheet to complete that flrst page.

A So what you were eopylng from Kardash he hacl on

one psger but lt took you a page a.nd a half to copy 1t ?

A That 1s correct, s1r.

a That aecounts for why 1t 1s short, but then you

I':

t 
t-r
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dldnr t have tlme to copy the last page. so tnstead of copylng

Lt,youandColonelUrellaandKardashjustputthesethree

together an<l sald thls 1s a completed sbatement and left. rs

that rlght ? 
1

A WeII, llke I say, I was a llttle dlsgusted and I

Just sa1d, hey , corporal, I said, heyr Prlnt the Second sheet

formewlllyouandthatlswhathedld.

asotheCorporalprlntedthesecondsireetwhlle

you were dolng the flrst and you put the two together wlth

the ldea that thls would appear to be your worl: product?

AYesslr,thatwouldbemystatement.

a We1I, there wasn|t any other reason for two

people hand printlng c,L ;tatement or parts of J't, was there?

It 1s just that You were ln a hurry?

A We were ln a hurrY, Yes s1r '
qAndColonettJrellawaslnahurry?

A He was belng Pressed'

aWasn'the,.;heonewhodeeldedthat}Iouwouldnot

flnlsh the barance of Lt, but use Kardash to complete the

statement.Wasnttlthlsdeclslon?

Alfltwasthat,Tdon|trememberbuthemlghthave

sald , hey , we ha,v e to eet golng, oI s omethlng ]1ke that ' That

I donrt know. I donrt remember'

(:

I

I

I

I

I

I
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a So )rou took the thr ee pages as 1f they wer e all

yours and you went on to cro what you previously tord us you

dld ?

A Yes.

IUR . RIC E: A 11 r lght 
"

CHAIRMAN HEPFORD: Mr. LaMarca'

BY REPRESENTATIVE LAIVIARCA: 
.

A Llbutenantr you have taken many eonfesslons and

I presume ln your 22 years you have had experlence wlth

c onfes slons ?

A Yes, I have.

a you have been ln law enforcement for 22 years and

1n the course of that tlme you have taken confesslons and

statements from prlsoners, 1s that correct?

A I have.

a Is there a standard form and openlng sentence

that you start wlth?

A There 1s, Mr. LaMarca.

a can you r ee.al1 1t of fhand ? I mean , 7 can too

wlth havlng read so many of them. I hate cllents that come

ln to see me with confesslons, but I have had that experlence

on more than one occasiull. what does it sound 11]ce?

Ti\.r
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A We1I, from the standard form ln obtalnlng a state-

ment now, I would say there ls one, two, there 1s a walver

form that there 1s one form that indlcates the Mlranda

warnings and the second ls a waiver that would be slgned and

thlrd page would be the statlng of a statement and then the

headlng,

a That ls the part I am lnteresued 1n'

;A Right o

a Now, letrs assume that as offlcers you would know

about the ullranda and you would understand your walver of

rlghts to counsel. How would you start normally ln the
\

statement? Would 1t be that I, Lieutenant Stephen LuchanskY,

"'pennsylvanla 
State Fuficeman, oo such and such 3 date, dld

-- and r ecount r{hat you dld ? Wouldnr t that be the normal

proc edur e?

A That would b€, Mr. LaMarca.

a Now, you say Kardash prlnted thls. Dldnrt 1t

strllce you a litt}e ocltl that it starts out " 0n Sunday,

November l], LgTz, Guyette rented a room" ? Now, thls ls

supposed to be a statement of Kardash and 1t 1s supposed to

be the statement of Lleutenanb Luchansky and yet 1t doesntt

start out wlt,h elther pa.rtyt s name. rt starts out wlth

reference to a date, not saylng where, not detaillng the flrst

{',L;

Y,
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tt name of the indlvldual involved. In your experlence does

thls sound I1ke a confesslon?

A No slr"

A Doesnrt 1t actua.lly

thls polnt, more like a report

super 1 or ?

sound, wlthout belaborlng

of a poI1ce officer to a

A

a

I would say yes , Lt favors that.

Nowr you dldnrt do phls, you Just disclalmed

knowledge to most of th1s. You say Kardash dld thls. Is that

correct?

A Yes.

a Now, lD prior testimony Colonel Urella told us

that none of the men lrnder hlm submltted repor"ts.to hlm wlth

ref erence to thls lnclclent .and consequently, dl selaimed any

knowledge.

Nowr ffiy qrlestlon to you 1s, do you h:ve any reason

to belleve that

CHAIRMAN IiEFFORD: Just a moment. J don't thlnk

the witness would understand that your testlmony relates to

the other wlretap lncldent of Kapleau. We have never had

Colonel Urella appear before this Commlttee and be examlned

coneernlng the Klng of Prussla. So that he understands that

Colonel Urella testlfled 1n the Kapleau wlretap that hls
\v'
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\#' speclal lnvestlgator speclal detail that he had may or

may not fl1e wrltten reports, but, he has not testlfled before

thls Committee. We have h1m under subpoena but hls lawyer

had a case pending 1n New Jersey and he couldntt be here today

I want the wltness to understand 1n hls statement

he sald -- he sald thab hearlng" Sometlmes they gave reports,

sometlmes they dldn t b.

REPRES ENTATM LaI{ARCA : And that was ln r ef er enc e

CHAIRMAN HEPFORD: The Kapleau affalr, not to

thls affalr.

(
\. BY RBPRES ENTATIVE I.,AMARCA :

q Now, slnce Kardash made thls up and slnce apparent

ly lt was on a hazy oroer, in your oplnlon, 1f you had to

reread thls and study 1t agaln, wouldnrt you conelude that

thls was a remake of a report that he had submltted ? The

facts that are detalled ln here and the tlmes sound as though

lt ls a routlne report being added to prlor reports belng

fl1ed, donrt they?

In other words,

A In other words,

reports were made?

he says

what you are saylng, Mr. LaMaYca,

F,

I
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l.l

aYes.Iamlntlmatlngthatreportsweremadeon

thls \dashington J.ncident consequentry to somebody and thls

alleged confesslon was made from these reports?

A That, I dontt }cnow' s1'r' 
i

aButyousay,andthlsisa].llamreallylntereste
I

1,,, that as far as soundlng Ilke a Confesslon ls eoncerned, 1t
I

certalnly 1s not a law enf.rcement offlcerrs work as a

confes$lon?

A Thatlsnotltdoesnttfavorwhatyoucal].

belng a eonfession'

aRlght.Becauseltdoesn'tsaywhoseconfesslon

lt 1s, number one' Is that true?

A It doesntt :ey a lot of things pertainlng to a

c onf es s 1on, M( . Lal{arca '

a But lt doesntt say you speclflcally d1d certaln

thlngs ?

A Rl'gi'rt.

a l mean, th:,t You are confesslng tc?

In other words

LuchanskystuckhisheadUP.Woulon'tyouhave

sald, lf thls was Your

A I.

s t at ement

A

a

A I stuck mY head uP?

I
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A Yes slr.

a Wou1dn' t You say tha.t ?

A Yes.

And lsntt 1t posslble when he refers to hlmself

he doesntt say Kardash and Guyette decided on a whlm. Wouldnf

he possibly have sald that I and Guyette decided on a whlm?

A Yes slr.

a And, agaln, emphaslzlng, vlouldnrt you 1n the

beglnnlng say that I so and so are maklng a statement relatlve

to an lncldent at so and so? Isnrt that the normal way you

would do 1t?

A It would b€, yes slr.

RBPRESENTAT;VE LaMARCA: I have nr f;rther

questlons.

BY CHAIRMAN HEPFORD:

A The last you saw the orlglnal copy of that state-

ment on that day or contlnulng that was when Colonel Urel1a

left the car to go lnto the Attorney Generalts offlce after

b elng wlth the Gov ernor: . Is that c or r ec t ?

A The last I saw of lt?

a Unt1l you got lt back, leavlng the Attorney

Generalr s offlc e?

y'
\_

I

I

I

I
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i I plcked lt up off of the table on my way out

On your way out of the Attorney General r s offlce

A Yes.

A ldhen was the l.ast tlme prlor to that that you had

the physlcal orlglnal of that photocopy?

A When I tore 1t up.

a No, Do, I know you got lt as you left the

A

a

at 2:30 ln the mornlng?

/*-'
Attorney Generalr s offlc e.

photocopy and destroyed it.

You took the orlglnaI of that

Rlght.

Now, I am asklng you just before you got lb as

you went out of the A LL- crney Generalr s offlc e ::i you

repossessed Lt, where had you last surrendered the origlnal

A

a

and to whom?

A

a

A

a

A

a

-----_

Over at the parklng lot over 1n Worlrieysburg 
"

In front of the Governorrs home?

-*-That 1s ccrrect.

And to whom did you glve 1t?

To Colonel Ur elIa.

So that you gave 1t to Colonel Ure11a, the

orlglnal and only c opy_."at that polnt ?

A Of rnlne ?

\... ,,



the offlc e of

er . tlme
l

rney General I s
i

I

I

a

the Attorney

elapsed betw

office at 2z

And the next tlme you saw 1t was 1n

General 30 rnlnut es lat er, or what ev

een the Governor I s home and tlte Atto

00 a.m. here tn the capltol ?

A That was the last time that I saw 1t, or the

flrst tlme I sav{ 1t agaln.

a

A

a

You then 
:"ttroyed 

the origlnat-?

Then aftul I left, I destroyed the orlglnal.

And from that tlme untll thls mornlng when that

was shown to you as a coPyr 1s the flrst you have seen a copy

of that ?

CHAIRMAN HEPFORD: A11 rlght.

RBPRBSENTA ruVE LaMARCA : Just one luoi e questlon,

Ll eut enant .

BY REPRBSENTATIVE LAMARCA :

A Thls allegedIy ls a confesslon that was requested

of you by the staters hlghest ranklng pollce offlcer. Is

that correct?

A It 1s.

\/

l'.' '{.
\r-.-. j'

A Yes.

A Yes"

.\

I

l
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(>* a And yet l^rhen he read 1t, he dldnt t questlon the

manner or form ln whieh lt was submltted to h1m?

A I don't know 1f he ever reac 1t, MI. LaMarca.

you are talklng about colonel Urel1a?

a Yes'

AIdon|tknowreallylfhereadlt.

A WeI1, it would strike me rather odd that lf he

requested one, that he wouldntt,read it.

A It would be odd but I eantt say 1f he read 1t.

a But li he took lt ln to the buildlng and aI1eged1y

took lt to the Governor, they both must have looked at lt and

read lt, wouldntt You think?

A TheY cou1d have, Yes.

a But yet no questlons were pcsed to )'Qu as to the

form that thls was submltted?

No s1r.

you say you were ln the Attcrney Generalts offlce?

That 1s ccrrect.

And a c opy of thls vJas b ef or e hlm, or he had

A A copy of thls statement my statement was

takeu uP to hls off i_._:r*.?L-!4lt-LM" 1 ur e 11a'

A The orlglna}?

A

a

A

a

knowledge --

(
\

I

I

I

I
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A

q

Rlght,

And dld the Attorney General discuss that

conf esslon v.rlth you ln any way?

A Not the confesslon. I guess I was there to give

a verbal statement

A He rnade no reference whatsoever to lt then?

A That, r dontt remember. As I say, they were

prepared to take a statement.

A Then you wouldntt remember whether or not he

questioned the f orm. I{e c ertalnly would questlon thls as a

form of a confesslon, wouldnrt he?

A I dontt remember whether he dld or not, Mr.

LaMar c?.

BY CHAIRMAN HBPFORD:

A At that polnt you lndicated the Attorney General

or someone in the Attorney Generalts offlce sald they wanted

to take a statement from You, rlght?

A That ls correct.

a And you testlfled yesterday they gave you the

warnlng and then there was a discusslon about federal posslble

charges, rlght ?

A I mentloned that I and I felt that was a way

Y''
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It\-
that was an out for me not to go through wlth thls.

A And you repossessed your origlnal copy and left

and you destroyed that?

A That 1s correct.

CHAIRMAN HEPFORD: All right. Now, Rlc e.a

BY MR. RICE:

A WeI1, along that liner l:!r we agree that lt ls a

falr statement that that ls e false and fraudulent document?

A Yes slr.

And you partlclpated ln the preparatlon of lt?a

A

a

>

t\'-

r dld.

And the purpos e of the pr eparatlon of that r^ras to

make that ava11able to superlor officers?

A That ls correct,

a And that was made avallable by you to superlor

offic er s ?

A It was 
"

A And lt was your understandlng that that false

statement would be delivered for revlew to the Governor?

A That was my understandlng.

(-1

I

I

I

I

a A"O you also partlclpated ln the delivery of lt

to the Attorney General?
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A I dld.

a Did Lt occur to you as a poI1c e of f'1c er of many

years that you had Just eompletecl commltting crlme of

utterlng and maklng a false staternent 1n an officlal act?

A No slr.

a Do You know that now?

I{R. IIIORTH: On thatr Vou are golng lnto a legaI

lSsue. Number one, slr, I respectfully state, you are wrong

MR. RICE: counsel, letrs Just go back to our

rules. you may advlse and confer with the witness and advlse

h1m as to hls legal rlghts but

MR. WORTI{; Well, I wouldn t t want :. -ls stat ement

of the Iaw, sir 
"

MR. RICE: I slmpIy asked the wltness lf he

understands he had commltted a crime.

WITNESS LUC}IANSIC( : And I said no s1:.

I{It. RIQE: And he answered that. A:r-L rlght.

Mr. Chalrman, I might suggest that you revlew

and possibly would read lnto the reeord at thls polnt Sectlon

43ZB of the Penal Code, Falslflcation of matters within the

jurisdiction of state aqencles . 
,

Whoever, ln any matter, wlthln the iurlsdiction
1

I

I
I

I

I
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of any department, board, eommlsslon or agency agency

of the Commonwealth of Pennsylvanla knowlngly and wllfu11y

falslfles, conceals or covers up by any trlek, scheme or

devlce a material fact -- materlal fact or makes any false
or makes any faIse, flctltlous or fraudulent statement or

representatlon or makes or uses any false wrltlng or document

knowlng the same to contaln fa1se, flctltlous or fraudulent

statements or entrles shal1 be guj.lty of a rnlsciemeanor and,

upon convlctlon, sha11 be sentenced to pay a flpe not exceed-

lng $Soo and lmprtsonnient not exc eedlng one year .

lnIrrNBSS LUCHANSKY: First of all, f dldn't make

lt wiIfulIy"

CHATRMAN iIxrFoRD: Let me polnt ouv, thls ls not

a trlaI. A11 we want to have are the facts. The facts that
have come out here, it ls clear what was

at least to the Chalrrnan 1t is clear, and

that when advlsed by the Attorney Generai

attempted to and dld physically wlthdraw

physlcally destroyed lt and that the only

attempted to be done,

1t is also clear

that tlris man

the ;tatement and

reason that lt is
here today ls because coples of lt were made wh1le it was 1n

the posseslon of the Commlssloner of the Pennsylvanla State

Polic e.

L
Thls wltness has already said that the commlsslone
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i,: of the State Police knew, by hls own personal knowledge, that

the faets set forth a.s they relate to thls wltness were, ln

fact, fa1se" He could not have been decelved tirerefrom.

Now, as to what the Commlssloner dld later on

but that ls not bef or e us , The questlon bef ore us j-s what did

thls wltness do and why dld he supply thls to the Commlssloner

and we vulI} hear froin the Comrnlssloner as to that.

f , at thls polnt we ar e not trylng anyone. trrle

are only trylng to ascertaln the facts and whether or not

thls man has commltted any offense, hls counsei ls here and

we are not going to state that lssue. The Commlttee ls aware

of the 1aw relatlng to false documents. We will determlne

later on how this coir"/ carne lnto existenc e vrlth:ut the know-

ledge of Lieutenant Lu':iransky. He states that lie when advlsed

wlthdrew the statement and destroyed it.

However, tne facts that he has relaled to appear

here. There are sorne faets 1n here, Lleutenantr you say ln

thls statement that ycu copied off, Luchansky :tuck hls head

up through the aecess paneI. Now, wlth respect to that

lnterrogatlon, eounsel.

IqR. RICE: All rlght .

\-

BY IVIR. RlC E:

I
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aLleutenant,lItrevlewlngyourtestlmonysllghtly

to brlng rt rn this sltuatlon, it ls your stance and conten-

tlon that you were not ln the George lttashington Motel on

Ivionday, the 27Un of Nov ember , 1s that rlght ?

A That ls correct'

a You were nowhere around?

A No si-r.

a But there was testimony that someone appeared 1n

the crawl spac e above room l-75 a'nd ther e have been some

apparent ldentlflcations of you as being that lndlvldual?

A That 1s correct '

a And you lrave ta}<en eonslderable heat for that,

have You not?

A Wellr Yes, I have'

a But You werenrt there?

A No slrn

aYouWel,en|tuplnthabcrawlspace?

A No slr.

a All rlght. Nowr &s a pollce offlcer of many years

and an outstandlng lnvestlgator, I am sure, did you not make

lt your buslness to flnd out who was up there?

A No slr, I dld noto

a Are you sure about that? wouldntt that be the

l
!

I
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best thlng You could do'

sure lt wasnt t LuchanskY?

to flnd out vrkro was uP there to be

A Lieutenant Gracl, I understand, was asslgned to

make that lnvestigatlon'

alamta}klngaboutLuchans}ry.Luchanskylsthe

one who was accus ed of belng up ther e . Now, dldnr t Luchanslcy

getbusyandflndoutwhoreallywasupthere?

A I didnr t get busy be.caus e f or me to go near that

p}ace, oI anywhere else, I wou}d have more problems"

A You were falsely accused?

A I was fasely accused'

aDidnttyougetbusySothatyoucouldexonerate

yourself?

A I attemptecl to and I dld 1n thls court-martlal of

my ov{n

Im. I^IoRTI{: Just amlnute. Mr. R1ce, I thlnk your

questlon ls well taken" As Mr . Luchansl.y polnt'ed out , and I

thlnk r might assist tiie commlttee on thls beea,se this Just

what Mr. Rlce said 1s correct' That 1s bhe very thing that

we wanted to do.

MR. RICE: Counsel, We w111 welcome your state-

ment' 
*. woRTH: Rlght. And r would say that v{e did

I

I
I

I
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take steps to do that, slr. what happened was there were

three men accused. Lleutenant Luchansky has stated h1s

posltlon here and 1t

mart1al. Wltnesses

is also a matter of record 1n the court-

testlfled in that court-martlal as to hls

whereabouts, personnel from headguarters and other plaees.

Now, under the court-martla] regulatlons, and I

donrt know, sir, lf you have ever had a copy of them, the

accusedr' because he does not have the pol1ce agency at h1s

dlsposal to conduct an lnvestlgatlonr &rid I advlsed Luchansky

not to go near anybody involved ln this because I dldnrt want

h1m accused of tamperlng wlth wltnesses or anythlng eIse,

under the provlslons of the regulatlon an accuses off1cer has

the rlght to request :: lnvestlgatlon be conducted by the

state pollce.

So wlth the three defendants I, 1n turn, was 1n

touch wlth Mr. plpa, ill.o represented Guyette, ?'d accordingly

a request was made bccaLlse we agree wlth Mr. Rlcers posltlon

lOO percent. The invAstlgatlon was commeneed a.r.d thls has

been testlfled to. Thls ls a matter of record and I w111

furnlsh thls Commlttee and I had mentloned thfs to

Mr. Malley wlth a cornplete set of notes of testlmony on

th1s. They are volumlnous, let me state.

hle were told I don t t know the truth of thls

\..

I

I

I
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but we were tolcl that that lnvestlgatlon was termlnated wlthln

an hour after 1t commenced upon a rilrect, order of the Governor

Now, whether or not that was really what happened, I do not

lnvestlgatlon never got off the ground, although
i

and wlthln that hour, lD llne wlth what you ar elt started,

know but the

I

I

g:
asklng , UIr . Rlc e , another man was ld ent 1f led ' )rJ t Luchansky,

another man was ldentified as the man ln the erawl spaee

durlng that very short lnvestigation and then it termlnated.

MRo RICE: NoW we are gettlng somewhere.

I!m. WORTH: Right . Thank You , s 1r .

IvlR, RIC B: All rlght , Now, let t s take that as

the next step, Can you te}l, Lleutenant or eounsel, more

about the 1d enti f icai;iurr of another man?

MR. WORTH: Yes, lf I may.

MR. RICE: Yes.

MR. WORTH: I may even have that r'cp,trrt wlth ffie .,

s1r. There was a report there was a report fj-Ied by a

Lleutenant Colonel Gra,ci, a man who at that tln,e was unknown

to ffie, as a matter of fact. He is stil1 baslcallY unknown to

I met him at the court-martlal,rle . I had the oppor tunl tY

spoke to him for a few mlnutes. He was ldentlfled and

Lleutenant l{erman FaJ ol a was ldentlfled as belng one of the

mell at the motor 1nn on the 27th.

I

/ 
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wl6r some of the statements that har,,e been made

here iod&),.' I vrould want the board and Mr. Rlce to know that

I furnlshed coples of as mueh of the notes of testlmony as I

could of fhand to Mr. Malley and., &s I sayr w€ have absolutely

nothlng to hlde.

I belleve I may have a copy of that report of

Colonel. Graclts here whereln he stated that, 1o fact, he was

ld entif i ed . Tirat same mal-r ld enti f 1ed another man named

Joseph Heldelberg, who I am told I have no personal. know-

ledge of thls f am told he 1s employed by i;he Cr 1me Com-

m1ss1on" Another man named Mr.

MR. RICE: Before you go there, you lndlcated

that Joseph Heidelberg i;as ldentifled by a w1t:::s o Would

you want to say the narre of the wltnes s ?

I[R. WORTH: Yes s1r . That was a Mr . Sherr .

MRo RICB: iaY Sherr?

MR. WORTH: YCS S1r.

Im. RICE: And he ldentlfled Heidclberg as the

what ?

MR. WORTH: The man ln the erawl space. He later

changed h1s he 1s the same man, I mlght add, who ldentified

Lleutenant Gracl, polnted at hlm the instant he saw hlm and

Y
sald, I am not talklng,to you, you are the man who was 1n the
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crawl sPace. And he then

Mn. RICB: Who was Heldelberg?

MR,WORTH:Idonttknowhlm,slr.Ineverhad

theopportunitytomeetmanyofthesepeople,

I w111 furnlsh you with colonel Graclts report.

I am rather confident I have it" If not, I w111 get 1t for

you.

0HAIRMAN HEPFORD: counsel, who of the Pennsylvanl

State pollce lnstltuted the investlgatlon that was termlnated

wlthln one hour, lf You know?

IUR. woRTH: f do know. The request was macle' slr,

to the commlssloner pursuant to the regulatlon. At that

tlme

CHAIRMAN HEPFORD: counsel, just a mlnute.

MRo WORTH: Go ahead.

CHAIRI{AN }iEIFoRD: ur questlon, s1'- regulres the

name of an lndlvldual.

MR. WORTH: we}I, the Pol1ce commlssloner.

CHAIRMAN HEPFORD: Just a mlnute. Who began the

lnvestlgatlon to determlne the man 1n the crawr space? who

was deslgnated to make that lnvestlgatlon, do you know?

$m. woRTH: The man deslgnated to make the

lnvestlgatlon was Lleutenant Colonel Gracl '
,.tr(ri
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CI{AIRIVIAN HEPFORD: All r1ght, sir. And you are

saylng that he was clesignated to determlne the ldentlfleatlon

of the man 1n the crawl space and after a very short perlod of

t1me, he was ordered not to Proceed' fs that what You are

telling thls Commlttee?

MR. WORTH: You llmited 1t' He was o dered to

lnvestlgate the entire lncldent, not determlne who was 1n the

erawl spac e.

0HATRMAN HEPFORD: our lnterrogatlon rlght now'

our 1nqu1r,y lnto lt is, was there an lnvestlgatlon to ldentlfy

the man 1n the crawl space slnce Lleutenant Luchansky sald he

was not there? Thls statement 1s faIse.

IvIR. tJORT,i{: Yes s1r, that was part cl the

lnv estlgation. ,

CHAIRI{AN HEPFORDT Ancl you ale saylng that that

was then termlnated?

Im. WORTH: 'Ihat ls c orr ec t .

CHAIRMANIiEPFORD:Wlthinonehour?

MR. WORTH: Yes slr.

CHAIRI{AN HEPFORD: Now, w€ donrt want to go 1n on

thls polnt to all the confllcts in the court-mart1al proceed-

lngs, whlch apparentl.l', f roui what you have reclted here'

whlch goes to cred1b11lty of the wltness as to the 1dent1f1-

i

I

I

i

I

I

l

lr

I

i
I
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catlon.

MR. WORTH: I dldntt mean 1t for that'

Mr. Hepford, I want to be flnlshed as qulckly as

y:* do, slr. I have an lmportant and busy offlce to 8et to

but r dld want Mr. Rlce and r agree wlth Mr, Rlcets

posltlon that the f lr:st thlng one would want to d o ls have

an lnvestlgatlon condueted and $re dld take the neeessary

steps pursuant to the regulatlons and the avenues avallabIe"

0I{ATRMAN HBPF0RD: Dld they determlne the ldentlty

of anyone that you know of of the lndlvldual who was ln the

crawl sPac e?

MR. WORTH: As I Just stated, a man was picked

out, slr
CHAIRMAN }IEPFORD: I UNdETStANd thNt "

IvlR. WORTH: You are asklng me lf there 1s proof

beyond a reasonable ooupt. I donr t know.

CHAIRMAN HE?FORD: You have no lnfornatlon then

other than the thr ee you have ref erred to ano t:'hls I{r. Heldel-

berg. Do You know what he does ?

lm. WORTH: No sir , I dont t know h1m, never heard

of hlm before. r heard of hlm in the court-martlaI.

MR. RICB: t\lras there another man who eame to your

attentlon 1n your investlgatlon who was alleged to be the

I

I

I

I
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posslble wlretaPPer ?

MR. WORTH: Yes slr.

MR. RICE; Who was that?

MR. WORTH: Albert Rlsdorfer

MR. RICE: All rlght , te1l us about Albert

Rlsdor fer .

MR. WORTH: I do not know hlrn, slr. Everythlng

termlnated qulcklY.

IvlR. RICE: WeII, what was the allegatlon about

Rlsdorf er., &s You und erstand 1t ?

MR. WORTH: That he was seen 1n roorn l-75 by a

Mf. I believe the name 1s Rlckards, a young man who says

he ls an asslstant ilrario,5er of the motel, 1f th:t ldentlfles

hlm.

MR. RfCB: Thaddeus Rlckards?

Im " WORTH: I donr t know slr, but ii.;kard s rlngs

a beII.

MR. RICE: And 1t ls your understannlng that

Rlckards identlfled Rlsdorfer?

MR. WORTH: Yes s1r, he plcked h1m out on a photo-

graph. Let me state, he descrlbed him physlcally and then

when he saw Luchanskll , he said Luchansky changed . That i-s 1n

the record r- the notes of testlmony.

\_.;/
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ls, or was ?

c ould

}m.W0RTH:Idldlearnfurtherand,agaln,I

not att est to the truth of tkrls " I hav e learned that

MR. RICE:Allrlght.DoyouknowwhoRlsdorfer

has any

he ls a former Philadelphla po1lce offieer'

MR. RICE: And have You learned lf he

st1IIs ln eleetronlc survelllanc e, Shall vre say?

I{R. WORTH:

MR. RICE:

I have heard that bY hearsay, slr o

All right. You have been very, very

helpful "

IUR. WORTH: Thank You, s 1r '

MR. RICE: Dld you further learn tha'u Rlsdorfer

has a Pock marked fac c?

MR. tr\IoRTH: slr, thls ls my understandlng from the

photograph. I dld see the photograph from which he was

ldentifled. r dld sbc Lhat. That was made a\/Ar lable to us

at the eourt-martlar anc if lt 1s not pock marked, the mants

fac e has s ome unlgue f eatur'es '

IqR. RICE: And I further gather that Rlckards

lndicated that man he ldentlfled

face?

ln the room had a Pock marked

MR. W0RTH: Yes slr, and that he was flve foot S1x,

I belleve ls the height he gave'

I

i
I

I

I

I

I

I



6

MIt. R10 E: Thls was the man who lat er was 1d enti-

fied as LuchanskY?

MR. WORTH: Yes s1r, h€ sald Lrichansky changed .

MR. RICE: I thlnk we will let the record lndlcate

that Lieutenant Luchansky ls a handsome figure of a man and

has no Pock marks.

All rlght, it there anythlng further along the

I1ne that you belleve would be helpful ln connectlon w1-th

ascertalning the truth of who tapped thls wire and who was 1n

that crawl sPace?

MRo WORTH: Let me Say thls, Mr. R1ce. As I sald

a moment ago, I w111 make my complete flIe avallabIe to thls

commlttee. I will mali; a eomplete set of the -^{:'eS of

testlmony, I und erstancl you have not f ound then, evallable '

MR, RICE: A11 rlght. You are te}Ilng us thls

ln your status as an of r1c er of the court and ,;; aecept that

and we appreciate lt anci we w111 work wj'th you. [{e are

seeking the truth.

MR. WORTH: We have some other lnfortnatlon,

Mr. R1ce, but I would not want to damage anyone 1f lt were ln

error. I would not want to have done anythlng l1ke that, but

we will make everythlne available to thls entlre Commlttee.

MR. RICE: We will work wlth You'

i
\
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MR,n WORTH: Thank you.

REPRF]SENTATIVE LaII{ARCA: MAY I ASK A qUCSIION

along that line?

CHAIRMAI{ HEPFORD: Gc ahead.

REPRESENTATIVE LaMAROA: Speaking of damaglng

anybody, we wouldntt want to do that, Mr. Worth. You said

that the Governor ordered thls lnvestigatlon lmmediately

t ermlnat ed ?

l[R o WORTH : ThJ. s ls tvhat I was t old .

RBPRESENTATIVE LaMARCA: Thls ls hearsay on your

part ?

IVIR. W0RTH: It was s tat ed , I b ellev e, und er oath

ln the court-m&rtial r-.rco eedings by a hlgh ranl:' :g stat e

poIlce offlcer. I believe that was Lleutenant Colonel Graci

who stated that, sir.

REPRBSENT'g'r'r fE LaMARCA : Irly polnt io , you haci no

personal knowleuge

MR. WORTH: I didnrt hear the Gover:or cancel the

ord er .

REPRESENTATIVE LaMARCA: I wanted the record to

show that, for your protectlon and mine.

MR. WORTH: Surely.

CHAIRMAN HEPFORD: Mr. Geesey.

1'
\_,
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BY REPRESENTATIVE GB]ISEY :

a Lieutenant Luchansky, earller you lndlcated that

Corporal Kardash had wrltten the statement and that )rour

statement was copled from hls statement. Where d

Corporalts statement orlglnate from? Dld he do 1

A He dld 1t hlmseIf.

d the

hims elf ?

1
I

b

I
l

t
\_

a Dld he compose the whole statement in Colonel

UreIIars home? Did he have any promptlng from the Colonel or

was thls

a There was no questlon ln your mlnd then that he

and he alone composed that statement?

A I v,rculd S3)' }r€s and maybe, you know ' aS Mr . Rlce

mentlonedr Vou know, he mlght have asked me a questlon or

somethlng, but I donr t remember, you know.

A The stat eiiicrit wasn t t c ompos ed bef or o you got ther e

A No sj-r.

A Okalr, Nour, uhere ls another thlng f irat I thlnk

faselnates me qulte a blt and that 1s the statement that you

were told that lf you agreed to thls statement, there w111 be

no prosecutlon by the D.A. 1n Montgomery County. Dld anybody

telt you why there would not be any prosecutlon?

A No slr.
V,:'
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a Dld anybody teII you how they knew there would be

no prosecutlon?

A No slr.

It was Just a flat statement wlthout any klnd of

baekup reasonlng or response at all?

A That ls correct.

A That ls lnterestlng

When the Colonel came out of the Governorrs home,

he sald, &s you lndlcated, that the Colonel sald to you that

the Governor sald that the stabenient ls fulI of holes. Dld

he say r^rhy the Governor sald that ?

A No slr.

a No furthe; cxplanatlon on that pc1:+ at all, just

the statement that the Governor sald 1t 1s fuIl cf holes?

A No further statement other than that, to my

knowl.edge.

A When you went to plck up the car at the motel,

the Colone} told you tc go plck up a Bulck. J.)l rr he explaln

to you at any polnt ln tlme that there was a problem wlth the

car or a problem at the motel and be careful when you plck lt

up?

None other than I blew the cover 
"

And he dJ-dnt t explaln that statement to you?

A

a
V-

I,
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a

A

a

you two?

A

a

No slr.

aWhenyoueamebackto}Iersheyfromtheelnderplle

at Dol'+ningtown, whiclr car did you cor.e baclr to Hershey ln?

wlth Guyette?

A Yes'

Wirab happened to Kardash?

I d on t t r ememb er t}:at ' We gav e hlm the Bulck '

But he }eft in the Bule}r, he didn|t, come back wj.th

He left wlth the Buick'

Olcay. Yv,-, icnrt know where he went or --

a0}cay.Therelsoneotherquestlon.onthenlght

oflguessthenlgnuofthe}sun,whenyourrrFY1eatthe

Creeksld e Inn 
\

AThatlst}:czTtn.Ithln}cltwasoliaMond&V.

aYouwereattheCreeksldelnnatltallanNlght,

right ?

Yes.

When You were there, did anyone e1se come over to Your table

!

A l believe a P1Ymouth'

aA].}rlght.Now,YoUlndlcatedthatyoucameback

aYouwenttherewlthSeveralofyourfellowofflc

{ij;

-f -l

a



and say hello?

Thls was a long table and there a number of PeoPle

ther e. There were a number of people there'

Who else was there?

Colonel Gracl l^Ias one of them'

Anybodyelsethatyouknow?Whodldyouslt

alongside of?

A Lleutenant Governor Kllne'

a Was he there also?

I belleve 1t was.

Yes.

I{ow long was Lleutenant Governor Kl1ne there?

That I dontt remember.

RBPRES EI\ IA;JVB GEES EY :

BY CHAIRMAN HEPFORD:

aYouWeredescrlblngameetlngwhere?

A No, thls was the Italian lrllght affalr on the 27th

of November.

Lleubenant Gracl?

A I wasntt wibh Lieutenant Governor Kllne"

a No, but aL bhe tabte wlth you were seated dld

A

a

questions now.

.rl ::.

\

I h? *, q no further

a

A

I

I

l

I

I

I

I

I

I
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you Just say Lleutenant Governor Kl1ne?

He was to mY left '

He was next to You?

Yes.

And Lieutenant Colonel Graci?

;

I

I
I

I

:

A

a

A

a

A

a

I
I

I

i
I

I

I

yesterd aY?

He was acros s f r om Itte '

And this was the Itallan Night you referred to

A Yes "

RBPRESBNTATIVE RHODES : Just a couPle questlons,

Mr. Chalrman.

BY REPRBS BNIATIVB RHODES :

aonyourtrlpdowntoKlngofPrussiawithColonel

urella on TuesdoYr it "',,'as 
on that trlp that the colonel told

you what you were golng to do wl:en you got to K"ing of Prussla'

to plclc uP the Bulck ' rlght ?

A That is correct'

aThatwastireflrsttlmeYouknel^la,hrouttheneed

for someone to plck up the Bulck at Klng of Prussla?

AYes.Iflotherwords,youaresayingthatlsthe

flrst I lcnew to Pick uP the Bulck?

a Right '

A Yes.

I

I

(."'

I
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A Who else heard the Colonel teII you that? Slnce

you were ln the car wltlr other people letts ref resh my

memory.

I/{el1, Lleutenant Mccann, he was drlvlng"

a IIe would have been 1n earshot of the Colonelts

dlrections to You?

A He would have been but I dontt know 1f he heard

1t or not. '

A Who else?

A I, Lleutenant Mccann and colonel urella.

a The three of You?

A Yes slr.

, a When Coloi,.,l- Ur eIla came out of th: lcvernor t s

rnanslon thls heetlc nJ"girt r you were golng back and f orth" You

testlfled yesterday that Colone1 UreI1a lnformed you that the

Governor was dlspleas eo wlth the f orm of this .;.rr^f esslon-

s tat ement f or s ome r eas orl . Would you go back ov cr that ? What

exactly did the Colonel" saY?

A Colonel Urella made the remark that the Governor

sald 1t wes full of holes.

A Dld he elaborate on tlnat? What d1d you take that

to mean when he sald the Governor thought the statement was

\3
fulI of holes ?

t"
\ . .j
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A I donrt know what he took 1t to mean. Apparently

I Just don I t }cnow what or how he took lt when he mentloned

the fact lt was fulI of holes o

A A1I he sald was the Governor felt the statement

was fuII of holes ?

A Right.

a No more than that. And flnal]y, when you met

rrrlth the Attorney Genera.l, what dld the Attorney General tell

you would be the eonsequences of your glvlng over thls state-

ment to hlm Prosecutlonwlse?

A That I would be dismlssed and get my penslon and

there wou.ld be no prosecution in Montgomery County.

a Th$ 1s wli"rl l;he Abtorney General tclf you?

A Yes.

a Dld he te}l you what would happen to you if you

dldntt give over the stauement, the confesslon?

A From what I gather and I belleve ycu were out

Mr. Rhodes, earller this mornlng I stated that crlmlnal

proceedlngs were being contemplated and I guess 1f thls wasnrt

done, they were golng to follow through wlth the crlmlnal

proe eed lngs "

q How did you gather that, somethlng the Attorney

General told You directl)'?

{.,}\,._;,
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A I'io slr . colonel ur ella sald, hey, they ar e golng

to start rvlth e rlmlnal proc eerllngs .

' Q At what polnt dld he telL that to you?

A I'hls was all part of the conversatlon wlth regard
l

i

i

to gettlng the statement togefiIer. 
ia This Is at the Colonelts house or thd Attorney

Generalrs offlce?

A He was 1n hls home.

a so thls was not sald to you 1n the Attorney

Generalrs offlce when you were told of not slgnlng the state-
ment ?

A There was no mentlon that crimlnal proceedlngs

were being conteinplated, no sir.

A You were only told what would happen lf you d1d

slgn the statement?

A rn other wor<Is, that would be rlght.
REPR1TSENTATIVE RHODES : Thank you.

REPRBSENTAIT-VE GEESEy: One qulck one, 1f r may.

BY REPRES ENTATIVE GEES ff :

what polnt 1n tlme d1d you tear up your statement?

Dld we clear up the statement?

Tear lt up?

a

A

a

t-\z
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I A Late that mornlng.

The same day?

The same mornlng.

Thank you.

CHAJ"RI\1AN HEPFORD: Do you have anythlng fur ther ?

REPRESENTATIVE GBESEY: NO.

BY CHA]RMAN HEPFORD:

A Lleutenant Luchansky, agaln, for the reeord, your

appearance yesterday and today was at your own request and

you were not under subpoena and you eame ln voluntarlly and

volunbeered thls lnformatlon to this Commlttee" Is that

correct?

A I dld.

a

A

RBPRES BNTATI\TE GEES EY :

a We want to thank you and your counser,

some statement wlth regard to your penslon, s1r?

Yorr mad e

A That I would get my penslon. Upon belng dlsmlssed

I would get my penslon'.

a And who had stated thls to you?

A The Attorney General.

BY MR. RICE:

a We11, d ld thls enc ompas s the 1d ea t,ha t you would

\r/
be flred ?

I

l' - ,y.
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a

benefit of your

A YES

q And

lrrespectlve of

I took lt that I v{as belng flred.

You would be fired but you would still get the

reblrement or pension benefits?

slr.

that ls customary wlth the state poIlce,

how you lose your Job or leave the servlce.

Fired or otherwlser you stlll donrt lose your beneflts that

way ?

That is correct.

MR. RICE: I mlght add that ln some other organl-

zatlons that ls not the fact" The beneflts are separated 1f

the separation from the servlce is for cause but that 1s not

so wlth the Pennsylva.rr^o Stat e Po1ic e.

MR, WORTH: After a number of years you have a

requlred number of years you must serve, Mr. Rlce,

Let me staxe, he does not now receive hls pension.

He would lf he would not appeal the proceedlngs. I mentlon

thls because thts 1s a J-egis latlve committee hca;lng and I

thlnk thls ls an area the leglslature should look 1nto.

What has happend ls the court-martlaIs, I am very

frank to say, they are used as an organ lt 1s almost

we1i, 1t is a stacked deck. Letts call lt what lt Ls,

t\--t
The Commlssloner can flre whoever he wants to flre

I
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or whoever airouses tl:e dlspleasure of any of hls close

assoclates. If e man appeals and he ls a man wlthout great

eeonomlc means, he suf f ers and he ls vlrtually starveci out.

Thls man 1s now worktng as

to try to make ends meet.

an assistant janltor 1n a bullding

He ls entltled to hls pension oddly

enough lf he does not contest the proceedlngs.

sufferlng and thlscontestlng,

I

i

I
l
i

We are

ls an area,

gentlemen, legls latur e should take a lorrg

clear look at.

Imo RrcE: He ls recelvlng whlte eolJ"ar pres,sure

ln your oplnlon rlght now?

IqR, I,'IORTH: He deflnitery is. He 1s recelrrlng no

inc ome ' although he d u.:,, r ec el v e lt und er the iaw lf he w111

not appeal an ejeetus.

I\mo RICB: ff he drops his appeal

MR. woRTH: then he starts recelvlng approxlmately

what what ls it, flve hundred and some dollars a month you

would be entitled to?

WITNESS LUCHANSICf : I r ea1ly have no 1d ea.

lm. WORTH: He dldntt compute 1t, but it would

assist hlm even wlth the menlal Job he has.

There were other thlngs, &s r staterl . that r w111

show to thls board. I wLll show you the complete forms. I

therefore, l:e

that I thlnk the

1s

I

{' ,:
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was asked by Mr. Rice, who obvlously ls an astute lnvestlgator.

I belleve hlm when he says he wore a badge. You asked lf

there was anyone 1n that area with nrlretapplng expertlse. We

w111 show you who was there, s1::. We w111 show you court

tr.anscrlpts where that same man testlfled 1n another county

and revealed hls ab111ty.

MR. RICE: Thank your counselor. Donrt overreach

and I appreclate the flatterlng'remark.

IvlR. WORTH: We w111 see that thls Js all sent to

your slr.

REPRBSENTATIVE GEBSEY: May I make one request at

thls polnt ln tlme, Mr. Chalrman?

CHAIRMAN H$TFOFD: YeS.

REPRESENTATIVE GEESEY: The counselor has submltte

what ls, In effect, testlmony and I would I1ke hlm, wlthout

havlng been sworn trr, and I would llke h1m to say at thls

polnt 1n tlme that the lnformatton he has glven us 1s to the

best of hls knowledge and bellef true anci accura.te "

CHAIRMAN HEPFORD: Now, the polnt here 1s he

appears here as the mants counsel and statements made in an

investlgatlve hearing are staternents similar to the court and

as an of f ic er of the c cr:rt and a member of the Srrpr eme Court

{'-,
of the Commonvre.alth, h€ 1s sub j ect to dlsclpllnary aetlon
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: should he present false statements 1n behalf of h1s ellent or

to thls Commlttee. So we are not 1n the formallty of

requlrlng members who are admltted to practlee before the

Supreme Court and subject to their dlsclp11ne to be sworn

when they appear as counsel for members. It would be lmproper

REPRBSENTATIVE GEBSEY: Slnce that klnd of

standard apparently 1s 1n effeet in the Commonwealth, we w111

obvlously have to accept 1t.

MR. WORTfi: Let me say that any comments that I

have made, I would make under oath.

CHAIRMAN HEPFORD: The members of the Commlttee

Mr. Geesey is not an attorney" The two attorneys that are

member,s of thls Comii;i-f ';ce are I,{r " Russell Lal,{a;;a and myseLf .

The other gentlemen are not attorneys admltted to practlce in

the Commonwealth.

We do not 1n &D;r v{ay mean to cast arry aspersions

upon any s tat enrent that c ouns el mad e and , agaln, we want to

thank c ouns eI and we ;';:.nt t o thank Ll eut enant luchansky f or

appearing before the Commlttee tod&y. As to the other

lnformatlon that counsel has lndicated, we w111 have our

lnvestlgators revlew the matter wlth you and ascertaln how

much of 1t we wlsh to have brought to the attentlon cf the

Commlttee.

t.,
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MR. WORTH: I thlnk lt may help you when you

guestlon Some other reluctant people, slr. We are not

r eluc tant .

Thank you for tlre oPPo rtunlty to be here.

CHAIRMAN HEPFORD: Thank )rou very muc Mr " Wor ti:.

(wttness excus ed )

CHAIRMAN HEPFORD: I thiNK WC bCttET IAKE A

mlnute break and lmmedlately after that we w111 hear

Former orney General J. Shane cramer.
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I hereby certlfy that the proceedlngs

and evldence taken by me 1n the wlthln matt are

fu1Iy and accurately lndleated in my notes

thls 1s a true and correet transcrlpt of s

d that
i

ame.
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